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Referat

1. Velkommen
Kai Rune ønsket velkommen til møte i Brumunddal hvor Innlandet fylkeskommune og Aebi-Scmidt
stod som vertskap.

Ingen nye medlemmer siden sist.

2 Innlandet fylkeskommune
Lars Alhaug (enhetsleder prosjektstyring) og Trond Røstadstuen (enhetsleder drift vest) orienterte
om Innlandet fylkeskommune, deres organisering, aktiviteter og utfordringer.

Stikkord fra innlegget:
- Innlandet er Norges nest største vegeier med over 7000 km fylkesveger inklusive g/s (300

km), over 1000 km med grusveg, 1230 bruer hvorav halvparten er over 50 år.
- Budsjettramme ca. 2 mrd.kr, hvorav mye går til utbedring (ca. 1 mrd. kr i 2022-2025)
- Stor prisøkning en stor utfordring
- Samferdsel har ca. 240 personer i Innlandet FK (veg, kollektiv, forvaltning/myndighet +

strategi og utvikling)
- Vegseksjonen med Arne Fredheim som leder har 135 ansatte samlet på drifts- og

utbyggingsseksjonen
- Driftskontrakter:

o 12 stk etter egen mal med timebasert oppgjør og nær kontakt, styring og samarbeid
med entreprenør

o 1 kontrakt etter Svv-malen med «rundsum»
- Utfordringer:

o Mye etterslep på fylkesvegnettet
o Stor kostnader med lapping, går på bekostning av andre oppgaver
o Små bevilgninger til dekkelegging – dårlige prognoser fremover
o Utfordringer med vinterdrift pga sporslitasje, vedlikeholdsetterslepet påvirker

trafikksikkerhet negativt
o Bruer med dårlig tilstand -> kostbart vedlikehold

- Utfordringer vinterdrift:
o Issåle med utfordringer
o Snø på g/s-arealer – fra veg
o Strøing – bruker fastsand, gode erfaringer når det legges riktig, må følge med på

utlegging (ikke for bredt, riktig mengde og fart). Mere fokus på punktstrøing, mindre
helstrøing

o Rasproblematikk – også sørpeskred på våren
o Drift av høyfjellsveger – kartlegging av skredfare – tiltak

 Cautus snøskredradar
 Kalking med helikopter
 Skredtårn, sprengstoff for utløsning av skred
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 Drevsnømåler
 Store tele/kjøreskader – brøyteskjær «tar med vegen»

o Oppsummering
 Lang vinter, mye snø
 Issåle/spor
 Mye drevsnø i 600-1000moh
 Flomskader ved tining spesielt i øst
 Teleskader + kjøreskader
 Samme utfordringer som andre
 Stor innsats fra entreprenører mye bra arbeid utført

Stikkord fra kommentarrunden:
- Trafikantene stort sett fornøyd med vinterdriften, «bedre veg om vinteren»
- Innlandet har ikke egen byggherrevakt.
- Fleste felleskontrakter avsluttet, Gjøvik-kontrakten fornyes i 2024, og blir ikke felleskontrakt.
- Ikke mye samarbeid med Svv-kontrakter, ulike entreprenører.
- Trenger god dialog med Svv og godt samarbeid med Svv
- Større flom ville gitt behov for nært samarbeid ift omkjøring, litt bekymret for beredskapen i

forbindelse med storflom.
- I Møre og Romsdal gjennomføres møte med VTS hver fredag, fylket har egen byggherrevakt,

og samarbeider i forhold til det foreliggende værvinduet.
- Innlandet har tilsvarende møter/dialog i perioder med fare for flom.

Innlegg vedlagt (fil: Sak 2 Innlandet Alhaug og Rødstadstuen.pdf)

3 Aebi-Smidt Group/Aebi-Scmidt Norge
Arne Cato Snarvold orienterte om bedriften, dens historie og virksomhet.

Konsernet har over 3000 ansatte totalt, hvorav 18 stk i Norge, og har en omsetning i Norge på ca.
140 mill. kr. Selskapet har stort fokus på «grønn» utvikling av maskiner og utstyr, og nevnte spesielt
utviklingen av brenselcelle for hydrogen (med samarbeid også med Norge).

Arne Cato viste også maskiner og utstyr som er i deres portefølje:
- To-hjuls traktorer
- Traktorer i brattlendt terreng
- Feiemaskiner – overgang til elektrisk
- Ikke batteri på lastebiler, bruker brenselceller hydrogen (aksellastproblematikk)
- Snøryddeutstyr
- Spredere og væskeutleggere
- Utstyr for flyplass – tester ut autonomt utstyr
- Jernbane – freselokomotiv til BaneNor ( 2 stk verdi 250 mill. kr)
- Videreført plogvirksomheten i Tellefsdal
- Arctic
- Digitale løsninger IntelliOps– nettbaserte løsninger for overvåkning av utstyr,

dataoppsamling (tomkjøring/i bruk), utkalling, ruteplanlegger

Selskapet flytter til nytt bygg på Rudshøgda i juni.

Innlegg vedlagt (fil: Sak 3 Aebi-Scmidt Snarvold.pdf)

Sak 4 Samarbeid og FoU i bransjen
Hvilke behov og muligheter finnes det? Hvordan kan vi samarbeide for økt FoU?
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Alex innledet litt om hva FoU er og hvorfor vi trenger FoU og om ulike typer FoU.

Stikkord fra innlegget til Alex:
- Hva er FoU?
- Trenger vi FoU?

o Vedlikehold av kompetanse – folk flytter på seg
o Status og rekruttering
o Justere kurs
o Optimalisere/effektivisering
o Markedsandel

- Typer FoU
o Deling av informasjon/kunnskap – fra offentliggjøring til firmahemmeligheter
o Offentlig – privat forskning – med spennende grensesnitt

- Hvem finansierer FoU innen vinterdrift?
o Infrastruktureiere

 Svv – historisk viktigste lokomotiv
 Avinor, Fk, NV, Kommuner

o Norsk forskningsråd
o EU
o Øvrig: NVF

- Trend: viktigere å få til samarbeid mellom private og offentlige aktører
- Bransjenettverkets rolle i dette?

o Mange prosjekter er forankret i nettverket
o Viktig rolle ift implementering
o Møteplass for dannelse av et konsortsium
o Påvirke forskningsagenda? Må være med å påvirke program/agenda
o Styrke forbindelser med EU?
o «Fellespott» (eks. Clear Roads)

Innlegg vedlagt (fil: Sak 4 Samarbeid og FoU i bransjen Paste.pdf)

Øystein hadde forberedt noe om historikken med FoU i regi av Svv
- Før 2003 Salt og sikkerhet
- 2007-2011 Salt SMART
- 2007-2010 Kompetanseutvikling Drift og vedlikehold
- 2007-2018 FoU i driftskontrakter
- 2013-2016 Etatsprogram vinterdrift
- 2017-2021 Bevegelse
- 2019-2022 Virksomhetsutvikling Vinterdrift
- 2018-2025 FoUI Vinterdrift: plog, skjær, sand, brøytestikk, friksjon, TS-analyse

Mye aktivitet på Bjorli testsenter – ønske om ny 5 års avtale for videre satsting, eksempler
på aktiviteter på Bjorli vist.

Eksempler på bruk av forskningsresultater hos Svv
- Kompetanseoppbygging
- Revisjon av R610
- Kontraktsbeskrivelser

Ulike roller og behov for de ulike aktører

Forutsetninger for FoU-samarbeid:
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- Felles behov
- Enighet om prioriteringer
- Forankring i ledelse og organisasjon
- Finansiering

- spleiselag fra prosjekt til prosjekt? felles pool for bransjen?
- 4 ulike veieiere: SVV, Nye Veier, 11 fylkeskommuner, xxx kommuner

- Fasiliteter: veg, lukket bane, laboratorium, litteraturstudier
- Kapasitet
- Kompetanse, fag og forskning
- Konsulent/forskerbistand
- Vilje til å dele
- Arena og forum for å dele resultater

Innlegg vedlagt (fil: Sak 4 Samarbeid og FoU i bransjen Larsen.pdf)

Stikkord fra diskusjon:
- Øyvind: felles interesse for alle fylkene, hva er beste praksis med hensyn til

erfaringsoverføring, kompetanse mm
- Trond: KS, sporadisk hvem som deltar, ikke enhetlig, bør se på dette, frivillig om man er med

i de ulike foraene. Problemer med tid/kapasitet, får ikke lov til å ansette folk
Økonomi, folk og miljø

- Kai Rune: fortsatt betydelig aktivitet på FoU-aktivitet i Svv, finnes muligheter for samarbeid
ref. Alex sitt innlegg, vegeiere sitter på midlene

- Øystein: Tror at det er nødvendig at det offentlige må finansiere, vanskelig for bransje for
øvrig å stille ressurser til disposisjon

- Per Ingar: Som leverandør er man med som bidragsyter, ulike utviklingsønsker mot
produsent, det brukes også ressurser fra leverandørsiden.

- Kjell H: tidligere kunne man diskutere med produksjonsavdelingen utviklingsbehov, fortsatt
finnes gründere blant egne ansatte, men vanskeligere å materialisere aktivitet i dag. Utvikling
på gang i fylkeskommunene med å bygge nye miljøer, men tar tid. Bygger opp et
forskningsmiljø lokalt i Ålesund.

- Trond: evt. finansiering av prosjekter må tas opp internt, evt. på politisk nivå ved behov
- Bransjenettverket kan komme opp med nye ideer
- Øystein: Behov for å forankre evt. «pott» med ledelse
- Torgeir S: fokus på klima og miljø – bidra til mindre utslipp -> «Bærekraftig vinterdrift»
- Risa: stor vilje til å gå inn i prosjekter, selv om det kan være vanskelig å få rene penger,

balanse mellom vinning/vår fordel i konkurransesituasjon og hva kan man dele med «alle».
Prosjekter styrt av det offentlige gir bedre mulighet for deling, verre med egne FoU-
prosjektene.

- Øystein: Fortsette med lokale aktiviteter, «mindre utviklingsoppgaver». Prøver å få til store
fellesprosjekt hvor personer kan «ansettes» på heltid. I dag er det vanskelig å få med folk
pga. kapasitet.

- Kai Rune: konkrete innspill til «Bærekraftig vinterdrift» på neste møte. Vi skal også tenke på
tema til neste vinterdriftskonferanse.
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Sak 5 Tema Salt
Cato innledet med sin bekymring for kvalitet på transport, lagring og utlegging av salt, se
vedlagte innlegg.

For å kunne bidra med redusert bruk av salt må et i større grad stilles krav til saltkvalitet,
lagring, transport og utlegging av salt.

Stikkord fra diskusjonen:
Grep:

- Salt har veldig ulik kvalitet, ulike vannmengder, må ha ensartet materiale når man kalibrerer
- Må blande saltet fra lager for å midle evt. forskjeller
- Stille krav til inntransport og lagring av salt (innendørs/under tak, ikke med lav punkt i hall)

Kjell H /Møre og Romsdal:
- Stiller samme krav som i mal for driftskontrakt Svv
- Oppfølging med stikkprøvekontroller
- Transportert i båt, lagret innendørs hall, men vet ikke noe om kvalitet
- Analyserer ikke utvikling over tid – felles måte å gjøre dette på?

Øystein:
- Stilt krav til salt i ID9300 a Bruk av salt

Torgeir S:
- Svv stiller ikke metodekrav, men har stilt krav til bl.a vanninnhold i salt
- Bransjen må ta ansvar for å følge kravene som er satt
- Oppgjørsform burde ikke være avgjørende for praksis

Risa:
- Entreprenør er mere opptatt av å veie saltet, ikke ønskelig å kjøpe «vann»
- Risa sjekker vanninnhold/vekt

Trond:
- Ikke god nok oppfølging på å ta prøver av saltet
- Salter lite, mange «hvite» veger
- Bruker en del saltløsning, men vil helst unngå (noe på Kongsvinger og Toten samt i

overgangsperiodene)
- Mye å hente på å velge «hvit veg» vinterveg

Torgeir S:
- Oppgjør i dag etter «minutt» når du strør
- Svv fikk ikke beholde infrastruktur ift saltlager i 2003, dette skulle overføres til Mesta

Kravene finnes, men det følges i for liten grad opp.

Det må beskrives at salt må blandes fra saltlager for uttak også i forbindelse med kalibrering,
dette bør tas inn i opplæringsopplegg.

Innlegg vedlagt (fil: Sak 5 Veisalting Snarvold.pdf)
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Sak 6 Vintersesongen 2022/2023 - erfaringer

Innlandet viser til innlegg fra Kjell og Trond i sak 2, for øvrig kom det ingen innspill fra andre.

Det ble stilt spørsmål til i hvilken grad opplæring i vinterdrift gjennomføres:

- Møre og Romsdal kjører vinterkurs for sjåfører, reservesjåfører og ledelse, redusert til 2
dager, prøvetaking på trafikkstasjon. Bekymret for ulike krav på ulike deler av vegnettet, må
ha dokumentasjon for hvorfor man evt. endrer kravene. Bør analysere mengdeforbrukene
våre, ikke stort nok fokus med dagens byggeledere og entreprenørene. Følges ikke opp
internt.

- Innlandet: Samme kurs som Svv i dag, og har tenkt å fortsette med det. Erfarer at det
mangler kompetanse både hos byggherre og entreprenører. Vurderer å kurse mere internt.
Samarbeid med entreprenørene ift hva som skal gjøres. Test blir likevel gjort på
trafikkstasjon. Ønsker større fokus på kvalitet i bransjen, mest opptatt av å få penger.
Holdningsendring nødvendig. Entreprenøren har ikke eierskap til vegen, fokus på penger

- Nordland: Vi har samme opplegg som Svv, test utføres på trafikkstasjon.
- Svv/Torgeir S: Svv stiller krav, driver ikke opplæring, men har kompetansekrav. Tror det er i

bransjens interesse at man stiller samme krav. Krav til arbeidsvarsling står i forskriftene, krav
til de som jobber med vinterdrift står i kontraktene. Hvorfor forskjellig? Blitt litt tilfeldig
hvordan forhold er ivaretatt etter 2003.

- Risa: Vinter 22/23 har vært vinter med stor variasjon. Lang vinter som kom tidlig. Store
forskjeller i salting for samme 10-dagers periode i desember 2021 med tilsvarende i 2022.
66% mere salting i 2022. Været bestemmer!

Det er tidligere arbeidet med en Vinterindeks i Statens vegvesen, men dette arbeidet ble
stoppet i fjor. Det vurderes om dette kan være et mulig tema på neste møte.

Sak 7 Vinterkonferanse 2024
Kai Rune orienterte om beslutningen om at Arctic/MEF overtar ansvaret for
gjennomføringen av Vinterkonferansen.

Følgende tema ble diskutert:
- Faglig, sosial samling med leverandører som fortalte om nyheter – aktuelt?
- Utstillingsplass ute? Ikke behov, praktisk vanskelig å gjennomføre. Evt. vise en sweeper fra

Avinor?
- Vinterdriftspris? Alle ploger er delt ut, men Svv er innstilt på å fortsette denne praksisen.

Bransjenettverk finner og velger aktuelle kandidater
- Planlegge med medieoppmerksomhet før/under/etter konferanse
- Arctic/MEF/Kari ønsket ikke et så tettpakket program, ønsker å gjennomføre innenfor de

ordinære rammene tilsvarende de andre konferansene

Aktuelle tema for Vinterkonferanse 2024 ble diskutert:
- Innfasing av nytt og utslippsfritt utstyr. Og hva gjør vi med det eksisterende utstyr? Bærekraft

i fokus - levetidsbetraktninger
- Rekruttering – veg/vegdriftsfag – lærlinger (tidspunkt må tilpasses til når «elevene» er der)
- Salt – transport, lagring, kalibrering, …
- FoU
- Våtere og villere vær ift vinterdrift, beredskap, hendelser mm
- Etterslep og standard ift vinterdrift og brukeren på vegen
- Revidert R610 Standard for drift og vedlikehold riksveger
- Vinterdriftsstrategi: Ønske om svart asfalt ift budsjett ift trafikksikkerhet
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- Kontroversielt tema som noen må komme og forsvare?
- Oppsplitting av fagmiljø – bærekraft i kontraktsoppdeling mm – den ideelle bærekraftige

driftskontrakten i et område
- Dag 1: Utad rettet: politisk – trafikksikkerhet/statistikk/samfunnsøkonomi, hvordan få med

FoUI
- Dag 2: «internt» teknisk faglig

Dette etterspørres ytterligere innspill fra nettverket (som ikke var tilstede på møtet). Kai
Rune

Sak 8 Eventuelt
Kai Rune varslet at Bransjenettverket må finne ny leder etter nyttår, da Kai Rune sin periode
løper ut. Dette følges opp på neste møte.

Neste møte er avtalt 14.november i Trondheim. Lokalitet fastlegges senere.


